
 

 

Friluftsrådet  
på Sydfyn 

 

 

Dato: 22.11.2023 
 

 Bestyrelsesmøde I Friluftsrådet på Sydfyn 
Trente Mølle   Trentevej 7   5672  Broby .  Klokken 19.00 – 22.00 

Næste møde: 
12. dec. Kl. 18.00 
 

 Til stede: Ninna Larsen, Fini Nielsen, Per Brunsgaard, Lars Mosgaard, 
Erik Ehmsen, Michael Martin Jensen og Per Frank samt Kim D. Løwe. 

Dagsordenpunkter Diskussion Handling 

An-
svar-
lig(e) 
per-

son(er) 

Tids-
ramme 

1. Godkendelse af  
referatet fra sidste møde  
Godkendelse af møde-
dagsordenen. Kom med 
flere emner for jeg er  
blevet foreholdt at jeg 
ikke dagsordensætter på 
rette vis. 

Ingen kommentarer til referatet.  
Dagsorden godkendt. 

   

2. Friluftsrådet HQ: 
Kim D. Løwe kommer og 
hjælper os med opsæt-
ning og personliggørelse 
af det nye mailsystem. 
Tag jeres bærbare med. 

Mailen bliver opsat så alle får alt. Mails kommer 
sorteret kommunevis eller som i det gamle sy-
stem. 
Kim forklarede lidt om, hvorledes systemet fun-
gerer. 
Den gamle mail vil først blive lukket i 2024. Der 
vil blive en backup, hvor man kan hente gamle 
sager efter anmodning til Scandiagade. 

   



 

 

3. Friluftspolitisk debat : 
Friluftsrådets strategi  
d. 07.11   
Adgangspolitisk udvalgs-
møde d. 09.11 
Michael deltog i begge 
Folkekirkens arealer skal 
indgå i en klimapolitisk 
agenda, 11 000 ha. 
hvoraf 78 % er landbrug. 

Michael Martin har deltaget i et møde for organi-
sationerne om adgang som repræsentant for sin 
organisation. Konklusionen var at man skulle 
forbedre adgangen til de private skove. Ambitio-
nen er at man skal kunne komme overalt – også 
uden for stierne. Der skulle også være bedre 
adgang for handikappede og ældre. Det blå ele-
ment var ikke særlig berørt. Folkekirkens area-
ler administreres af de lokale menighedsråd, der 
bestemmer, hvad de skal bruges til. Ca. 25% 
dyrkes økologisk. Menighedsrådene er meget 
opmærksomme på grøn omstilling. 

   

4. De 3 temagruppers ar-
bejdsområder, arbejds-
form og møder: 
 
a. Gråt udvalg: 
Skydebanerne på  
Langeland.  
Den kommende ændring 
af kystnærhedszonen  
tages op i Grønt råd  
d. 21.11 
b. Grønt udvalg: 
*Henvendelse omkring 
nedlæggelse af markvej 
ve Stjoul på Tåsinge 
Deadline d. 20.11. 
 
*Nyt fredningsforslag for 
Vejstrup Ådal, 5 arealer 
udgår. Behandles i 
Svendborg byråd d. 
29.11. 
 
Ændring af fredning ved 
Lundeborg 
Der er udkommet en ny  

 
 
 
 
 
a. Problemer med skydebanerne i forbindelse 

med den store storm og oversvømmelse. 
 
 
 
b.  
Michael Martin har sendt en skrivelse til Svend-
borg Kommune om at stien ikke kunne nedlæg-
gelse. 
 
 
 
Af tekniske årsager indstilles fra kommunen, at 
der laves ændringer i planen. Planen vedtages i 
kommunalbestyrelsen d. 29/11. EE mener, at 
adgangen til det fredede område skal besvær-
liggøres mest mulig. 
Der er besigtigelse samme dag som besigtigel-
sen af ovenstående. Ændringen er ukendt. Vi 
venter på et udspil. Punktet kom pludselig ind i 
dagsordenen, da bestyrelsen nåede til punkt 4. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

natur-adgangsoversigt 
fra Naturstyrelsen med 
110 område-katego-
rier: ”Naturen må gerne 
betrædes” 
 
c. Blåt udvalg: 
Der lige indviet et stort 
rev ved Middelfart, hvem 
kan udpege en række 
steder ? 

Til orientering 
 
 
 
 
 
 
Til orientering. 
Der fremkom ingen forslag fra bestyrelsen bort-
set fra en snak om enkelte store sten i vand-
overfladen kystnært.  

 
 
 

5. Bestyrelsens møder 
og initiativer:  
a. I fortsættelse af 1: Det 
nye system, - bestyrel-
sens samkøring ? 
b. Regionsudvalget af-
holdt fællesmøde d. 
16.11 i Naturcenter 
Hindsgavl 

 
 
Se pkt. 2. 
 
 
Møde i Middelfart med handikaporganisatio-
nerne 

   

6. Siden sidst fra  
formanden:  
Ærø har svaret og vil  
have en oversigt over de 
foreninger på Ærø som 
er tilknyttet Friluftsrådet. 
De skal have et brev 
herom snarest. 
 
 

 
 
Erik Ehmsen træder ud af bestyrelsen ved års-
mødet. ???? 
Punktet var også på sidste dagsorden, hvor EE 
fik en liste, som skulle formidles. Det vides ikke 
om EE har udført arbejdet og kontaktet forenin-
ger og kommune. PF har en komplet liste over 
alle foreninger på Ærø og Sydfyn med mail-
adresser.  
 
. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

7. Siden sidst fra de an-
dre i bestyrelsen herun-
der sager I postkassen 
samt meldinger fra de 

  
Assens: Referat fra Det grønne Råds møde d.6. 
nov. i Assens udsendt. 
Faaborg Midtfyn: 

   



 

 

 
 
 
 
 
 
 

grønne råd og andre ud-
valg m.m.: 
Kom endelig med noget 
for det er et åbent punkt 
for og til ALLE i  
bestyrelsen 
 
 

Svendborg: 
Langeland: 
Ærø: 
 
PF ville gerne have strategiplanerne på dagsor-
den til drøftelse, men det er blevet afvist af for-
manden. 

8. Udlodningsmidler : 
 

?????    

9. Næste møde: 
Aftales  

????    

10. Eventuelt: 
 
 
 

?????     


